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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2018-0336222)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2018-0336227)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den 28.
november 2018.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 28. november 2018. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes. Eventuel inhabilitet afklares.

Økonomi

Intet

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den
28. november 2018.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
14. Ren kærlighed til Christianshavns Vold
15. Rundvisning på bio-affaldsanlæg
17. Puljeansøgningen "Community Limited"
18. Ændringer i budgettet for lokaludvalgets 2019-pulje.

Bilag
Referat af lokaludvalgets møde den 28. november 2018 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Evaluering af forløbet af lokalplansagen "Ørkenfortet" (2018-0335095)

Christianshavns Lokaludvalg skal evaluere forløbet af lokalplansagen "Ørkenfortet".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg skal evaluere forløbet af lokalplansagen for Ørkenfortet.

Problemstilling

I lokaludvalgets møde den 28. november 2018 var der på baggrund af en borgers fremlæggelse
under "Åben spørgetid" ønske om, at lokaludvalget evaluerer forløbet vedr. lokalplansagen for
Ørkenfortet.

Fra referatet af punktet "Åben spørgetid" i lokaludvalgsmødet den 28. november 2018:

"En borger oplyste, at Ørkenfortets skæbne blev afgjort på Teknik- og Miljøudvalgets møde den 19.
november 2018 og at der nu kun mangler en bekræftelse i Borgerrepræsentationen, hvilket efter
hans mening nok bliver en formssag. Han udtrykte beklagelse over, at lokaludvalget, indsigelserne
på Bliv Hørt-portalen, indsigelserne på et borgermøde samt indsigelser fra hans ejerforening og
naboforeningerne, ikke har haft indflydelse sagen.  Efter hans mening stod to interesser fra starten
overfor hinanden:

1. Christianshavns befolkning med et ønske om medindflydelse og
2. Amerika First repræsenteret ved Hilton-kæden.

Christianshavnerne håbede at få støtte fra forvaltningen og lydhørhed fra deres politikere  på
rådhuset, men resultatet har skuffet mange, oplyste han. Han mente, at christianshavnerne ingen
indflydelse har haft. Han spurgte, hvad lokaludvalget mener om sagsforløbet og resultatet, og om
hvad lokaludvalget vil gøre ved det. 

Poul Nielsen svarede, at sagen havde været drøftet i lokaludvalgets halvårsmøde den 20. november
2018 med Teknik- og Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner, og at han her havde givet udtryk for,
at processen havde været beskæmmende og at man havde snigløbet borgerne. Han havde
endvidere sagt i mødet, at det forhold, at man tillader bygherren at forberede byggeriet, som der
endnu ikke ligger en lokalplan for, ikke er en god måde at drive forvaltning på.

Katinka Haxthausen svarede, at samtidig med at man i kommunen taler om borgernært demokrati,
viser man i denne sag, at man ikke hører efter borgerne.
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Jutta Helles svarede, at de arbejder på bygningen, der er igangsat, ligger indenfor den gældende
lokalplans rammer. En bygherre kan sætte byggeri i gang, men må forvente at kommunen stopper
det, hvis det går ud over den gældende lokalplans rammer.

Mogens Holm svarede, at såvel kommunen som lokaludvalget og borgerne har brugt meget tid på
borgerdialogen i denne sag, hvilket ikke hænger sammen med det forhold, at borgernes
synspunkter ikke er blevet taget til følge. Man bør overveje, hvorfor de forskellige parter skal bruge tid
på sådanne sager. Han oplyste, at der i lokaludvalget havde været enighed om, hvordan man så på
sagen, mens der var forskellige holdninger i Borgerrepræsentationen til sagen. Han konkluderede, at
man må bruge energi på at kontakte medlemmerne af Borgerrepræsentationen, hvis man vil have
indflydelse.

Frode Neergaard svarede, at der havde været en tilsvarende sag på Applebys Plads, hvor en
høringsproces ikke ændrede noget. Han mente, at der tegner sig et dystert billede, hvorfor
lokaludvalget måske bør henvende sig til politikerne om nytten af høringsprocesser.

Frode Neergaard oplyste, at byggeriet allerede nu giver trafikale gener i krydset
Strandgade/Torvegade. Der dobbeltparkeres; der er opstillet containere i Strandgade, og fortovsfliser
er knækket pga. tung kørsel på dem. Han mente, at der er nok at tage fat på.

Jane Lytthans svarede, at kommunen mangler retningslinjer for bygningshøjde; hvad der kan være i
byen og hvad der er passende. Hun bemærkede, at der i lokalplanforslaget for Ørkenfortet intet er
om klimasikring. 

Jutta Helles svarede om Appleby Plads-sagen, at indsigelserne havde gjort, at en boligblok var blevet
rykket og at løsningen er vellykket set i forhold til den angst, der var, forud for byggeriet. Hun var enig
i, at partiernes repræsentanter i lokaludvalget skal påvirke deres egne politikere, men at partiernes
repræsentanter i lokaludvalget måske ikke altid er enige med lokaludvalget.

Tage Henningsen svarede, at partiernes repræsentanter har ansvar for at kontakte egne politikere,
men at lokaludvalgets manglende magt og indflydelse hænger sammen med sammensætningen af
lokaludvalget og den måde, det vælges på. Han gav udtryk for, at man, for at få indflydelse, skal have
saglige argumenter, og man skal være opmærksom på, at der er mange interesser på spil. Han
havde selv haft bemærkninger til arkitekturen i Ørkenfort-byggeriet, men havde erfaret, at det er
vanskeligt at ændre arkitektur.

Jens Loft Rasmussen svarede, at man i referatet af arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnens møde
den 20. november 2018 kan læse Teknik- og Miljøforvaltningens svar på de spørgsmål og
kommentarer, som deltagerne i mødet havde. Forvaltningen havde givet udtryk for, at forvaltningen
havde lyttet til indsigelserne, men at det ikke er ensbetydende med, at man får ret, da forvaltningen
skal tage udgangspunkt i de politiske ønsker. Jens Loft Rasmussen konstaterede, at der er et
spændingsfelt mellem lokaludvalget, Borgerrepræsentationen og forvaltningen, og at der i denne sag
havde været et politisk ønske om at få Hilton ind i Ørkenfortet.

Jens Loft Rasmussen oplyste, at der politisk er udtrykt ønske om at få gjort noget ved krydset
Strandgade/Torvegade, men at det tidligst vil komme med i kommunens budget for 2020, hvilket ikke
hænger sammen med tidsplanen for byggeriet.
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Poul Cohrt foreslog, at lokaludvalget evaluerer forløbet i lokaludvalgsmødet den 19. december 2018."

Løsning

I bilaget ses en oversigt over forløbet i sagen.

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter følgende konklusioner og læringspunkter:

• Den politiske vilje til at få Hilton til København var større end forventet. Lokaludvalget bør have
bedre føling med, hvordan der politisk bliver set på projektforslag for dermed at vide, hvordan
det skal påvirke det politiske niveau.

• At en grim bygning (i manges øjne) bliver lidt smukkere og meget mere åben ud mod
omgivelserne, kan være svært at argumentere imod.

• Der kunne være gjort en indsats for at få en debat i medierne af de trafikale konsekvenser af
projektet.

• Der kunne være gjort en indsats for at få en overordnet debat i medierne om konsekvenserne
af turismen og den stigende hotelkapacitet i København med Ørkenfortet som eksempel.

• Lokaludvalgets medlemmer havde forskellige holdninger til projektet, hvilket svækkede
lokaludvalgets position i sagen.

• Lokaludvalget havde ikke sikker viden om, hvordan christianshavnerne ser på projektet, og
kunne derfor heller ikke udtale sig på christianshavnernes vegne på et solidt grundlag.

• Lokaludvalget bør fokusere sin holdning til et projekt til nogle få, men betydningsfulde pointer,
fremfor at gå frem med alle pointer, man kan komme i tanke om.  

• De problematiske forhold ved et projekt, man peger på, skal være væsentlige for en
gruppe borgere eller erhvervsdrivende, som man måske oven i købet kan alliere sig med. 

• Lokaludvalget skal ikke gå frem med løsninger, men lade det være op til forvaltningen at løse
de forhold ved et projekt, som man finder problematiske.

• Når lokaludvalget henvender sig skriftligt til forvaltningerne og det politiske niveau, skal det ske i
punktform og kunne stå på én side.

• Argumentationen skal være fornuftsbåret og ikke følelsesbåret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

 

Bilag

1. Notat om forløbet af lokalplansagen for Ørkenfortet. (eftersendes)
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede forløbet af lokalplansagen for Ørkenfortet. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget var mere enige, end det fremgår af indstillingen
• Lokaludvalget havde mere viden om christianshavnernes holdning til planen for

Ørkenfortet, end det fremgår af indstillingen.
• Lokaludvalget bør fortælle forvaltningen og politikerne, hvad det mener om processen.
• Krydset Torvegade / Strandgade er et problem. Politikerne er for sent ude med en

løsning.
• Forvaltningens argumentation vedr. muren ud mod Torvegade holder ikke.
• Lokaludvalget skal gøre mere ud af at påvirke det politiske niveau.
• Lokaludvalget skal så vidt muligt overlade det til forvaltningen at komme med bud på

løsninger på de problemer, som lokaludvalget kan se ved bygge- og anlægsprojekter.
Men hvis lokaludvalget har en god løsning på problemet, skal det gøre forvaltningen
opmærksom på det.

• Det er den sag, som arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen har brugt mest tid på i
2018.

• Borgerpanelundersøgelsen var berettiget.
• Lokaludvalgets holdning til planen for Ørkenfortet har været synlig.
• Lokaludvalget blev ikke imødekommet med hensyn til størrelsen på Ørkenfortet.
• Generelt er trafikken underprioriteret i forbindelse med nye byggeprojektet. Det løses

senere. Lokaludvalget skal pege på denne problemstilling .
• Argumentationen kan godt være fornuftsbåret, men hvis der er følelser omkring et

projektet, så skal det med.
 
 
2. På forslag fra Frode Neergaard bad lokaludvalget formanden om et forslag til brev til
forvaltningen og politikerne om processen vedr. Ørkenfortet til behandling i lokaludvalgets
møde den 23. januar 2019.
På forslag fra Kirsten V. Andersen besluttede lokaludvalget, at brevet skal indeholde et afsnit,
der sætter spørgsmålstegn ved behovet for borgerinddragelse i sager, der er politisk vilje til at
gennemføre.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Christianshavnermøde om Lynetteholmen (2018-0333577)

Christianshavns Lokaludvalg beslutte at stå for et Christianshavnermøde om planerne om en ny ø ud
for Refshaleøen, Lynetteholmen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg holder et Christianshavnermøde om planerne om en ny ø ud for
Refshaleøen, Lynetteholmen

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 15.000 kr. til Christianshavnermødet.
pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

3. At Christianshavns lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre
Christianshavnermødet sammen med sekretariatet.

Problemstilling

Regeringen og overborgmesteren har den 5. oktober 2018, med forbehold for opbakning i Folketing
og Borgerrepræsentation, indgået en Principaftale om anlæg af Lynetteholmen ud for
Refshaleøen. Folketinget har den 25. oktober 2018 tilsluttet sig
Principaftalen. Borgerrepræsentationen tog stilling til principaftalen den 22. november 2018.

Begrundelsen for aftalen er, at Lynetteholmen på længere sigt kan udvikles til en ny bydel med både
private og almene boliger samt erhverv, der betjenes af metro og en Østlig Ringvej. Herudover
tilvejebringes der kapacitet til jorddeponering i 20-25 år, og øen kommer desuden til at fungere som
klimasikring mod stormflod fra nord.

Med godkendelse af Principaftalen igangsættes VVM-undersøgelse af anlæg af Lynetteholmen samt
undersøgelser af linjeføring og restfinansiering vedrørende metro og Østlig Ringvej (herunder
alternativ linjeføring langs Amagers østkyst).

I bilaget ses visualiseringer af Lynetteholmen, som ligger på Transport-, Bygnings- og
Boligministeriets hjemmeside, samt indstillingen til Borgerrepræsentationen den 22. november 2018
med bilag.

 

I mødet den 28. november 2018 drøftede lokaludvalget planerne om Lynetteholmen og
bad formanden om en indstilling til et kommende lokaludvalgsmøde om borgerdialog i 2019 om
planerne.
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder et Christianshavnermøde i marts/april 2019 om planerne
om en ny ø ud for Refshaleøen, Lynetteholmen. Hensigten med Christianshavnermødet er at få en
pejling på, hvad christianshavnerne mener om planerne og om de eventuelt afledte konsekvenser for
Christianshavn.

Der skal udpeges tovholdere til at planlægge og gennemføre Christianshavnermødet sammen med
sekretariatet.

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 15.000 kr. til Christianshavnermødet. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter. Der vil være udgifter til annoncering, lokaleleje og forplejning.

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører Christianshavnermødet sammen med sekretariatet.
Christianshavnermødet holdes i marts/april 2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at holde et Christianshavnermøde om planerne om en ny ø ud for
Refshaleøen, Lynetteholmen

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 15.000 kr. til Christianshavnermødet. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

3. Lokaludvalget udpegede Frode Neergaard og arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen til at
planlægge og gennemføre Christianshavnermødet sammen med sekretariatet.

 

Bilag
2. Visualiseringer af Lynetteholmen (ikke på papir)
3. Indstillingen til Borgerrepræsentationen om principaftalen for Lynetteholmen (ikke på papir)
4. Principaftalen om anlæg af Lynetteholmen (ikke på papir)
5. Økonomiforvaltningens svar på spørgsmål fra Klaus Mygind, medlem af Borgerrepræsentationen
(ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Stormflodssikring af Christianshavns metrostation (2018-0335899)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal indsende et høringssvar til Teknik-
og Miljøforvaltningen vedr. stormflodssikring af Christianshavns metrostation.

Indstilling

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal indsende et
høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. stormflodssikring af Christianshavns metrostation.
Se bilaget.

Problemstilling

På Bliv Hørt-portalen er der en høring i perioden 13. december 2018-4. januar 2019 vedr.
Metroselskabets ansøgning til om at sikre 12 eksisterende metrostationer mod en 2000 års stormflod:
https://blivhoert.kk.dk/hoering/horing-ansogninger-om-stormflodssikring-af-12-eksisterende-metrostationer

Løsning

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal indsende et
høringssvar vedr. stormflodssikring af Christianshavns metrostation.

Lokaludvalget kan også drøfte ansøgningen vedr. stormflodssikring af en skakt ved Stadsgraven.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget  drøftede og besluttede, at det skal indsende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen vedr. stormflodssikring af Christianshavns metrostation og vedr.
stormflodssikring ved Stadsgraven. 
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2. På forslag fra Kirsten V. Andersen besluttede lokaludvalget at foreslå, at stormflodssikringen på
Christianshavns Torv forskønnes med noget grønt.

På forslag fra Sven Erik Brockdorff besluttede lokaludvalget at gøre opmærksom på, at en
ændring ved ventilationsskakten ved bustoppestedet  på Christianshavns Torv kan opleves
som en forringelse af forholdene for de, der venter på bus.

På forslag fra Katinka Haxthausen besluttede lokaludvalget at foreslå, at der etableres en
automatisk cykelparkeringskælder på Christianshavns Torv, hvis der alligevel skal graves.

På forslag fra Jette Philipsen besluttede lokaludvalget at spørge om betydningen af den gule
linje på det sidste foto i ansøgningsmaterialet vedr. stormflodssikringen på Christianshavns
Torv fra Metroselskabet.

På forslag fra Kirsten V. Andersen besluttede lokaludvalget at foreslå, at ventilationsskakten
ved Stadsgraven forskønnes.

3. Lokaludvalget bad Torvegruppen skrive et udkast til høringssvar, som sendes til kommentering
i Forretningsudvalget og derefter til godkendelse hos formanden.

 

 

 

Bilag
1. Generel løsningsbeskrivelse
2. Om Christianshavns metrostation
3. Om skakt ved Stadsgraven
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Ny biblioteksplan (2018-0332057)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et svar til Kultur- og Fritidsforvaltningen om en ny
biblioteksplan og om samarbejde om borgermøde om planen. Endvidere skal lokaludvalget drøfte
hvilke grupper af borgere, der formentlig ikke deltager i borgermødet, som lokaludvalget og
forvaltningen bør tage ud og tale med. Endelig skal lokaludvalget beslutte, om Christianshavns
Borgerpanel skal stilles spørgsmål om den nye biblioteksplan.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender svaret til Kultur- og Fritidsforvaltningen om en ny
biblioteksplan, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg samarbejder med Kultur- og Fritidsforvaltningen om et
borgermøde ultimo januar eller primo februar 2019 om en ny biblioteksplan.

3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge borgermødet sammen
Kultur- og Fritidsforvaltningen.

4. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter hvilke grupper af borgere, der formentlig ikke deltager i
borgermødet, som lokaludvalget og forvaltningen bør tage ud og tale med.

5. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til sammen med forvaltningen at tale med
udvalgte grupper af borgere.

6. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om Christianshavns Borgerpanel skal stilles
spørgsmål vedr. biblioteksplanen.

Problemstilling

Da Københavns Bibliotekers nuværende strategi snart udløber, har bibliotekerne for nylig igangsat
arbejdet med en ny biblioteksplan for 2019-2023. Kultur- og Fritidsforvaltningen ønsker at undersøge
borgernes ønsker og behov i forhold til byens biblioteker sammen med lokaludvalgene.

Blandt andet vil forvaltningen gerne have input til byens fysiske biblioteker, bibliotekernes digitale
tilbud, hvordan man kan arbejde målrettet med læsning og litteratur, og hvordan man får skabt de
bedste tilbud til børn og unge. Da der er tale om en overordnet plan for alle biblioteker i København,
er forvaltningen primært interesserede i mere generelle ønsker til bibliotekerne, frem for specifikke
ønsker til et konkret bibliotek.

Kultur- og Fritidsforvaltningen foreslår, at der i kommunen holdes fire borgermøder; et i hvert af
områderne, som Kultur- og Fritidsforvaltningen administrativt er opdelt i. Det vil sige et møde i
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byområderne i henholdsvis Kultur N, Kultur S, Kultur V samt Kultur Ø. Christianshavns Lokaludvalgs
område hører til Kultur S.

Da Kultur- og Fritidsforvaltningen også har et ønske om at få ikke-brugere af bibliotekerne i tale,
foreslår forvaltningen desuden et samarbejde på tværs af byen mellem lokaludvalgene og Kultur N,
S, Ø og V om at tage ud og tale med udvalgte borgere, eksempelvis børn, unge, ældre, borgere med
anden etnisk herkomst eller andre, som lokaludvalgene ønsker inddraget.

Kultur- og Fritidsforvaltningen foreslår også, at man overvejer at gøre brug af lokaludvalgenes
borgerpaneler.

Mulige temaer i en ny biblioteksstrategi

I en indstilling om proces for og indsatsområder i en ny plan for Københavns Biblioteker, som Kultur-
og Fritidsudvalget tog stilling til den 19. september 2018, skrev Kultur- og Fritidsforvaltningen:

"På baggrund af en drøftelse mellem bibliotekslederne af mulige indsatsområder i en ny
biblioteksstrategi, kan udvalget overveje nedenstående indsatsområder. Når indsatsområderne er
fastlagt, vil det nærmere indhold under hvert indsatsområde blive udarbejdet i samarbejde med
medarbejderne og med inddragelse af borgerne.

Børn og unge

Der lægges op til, at prioriteringen af børn og unge videreføres til en ny strategi, hvor der fortsat vil
være fokus på tidlig læsefærdighed, herunder på børn, unge og børnefamilier samt samarbejdet med
daginstitutioner, skoler, fritidshjem, klubber og ungdomsuddannelser.

Det fysiske bibliotek

Der lægges op til, at prioriteringen af det fysiske bibliotek fortsætter, da det stigende antal borgere,
de slidte fysiske rammer, og den forholdsmæssigt lave tilfredshed med biblioteket som et rart og trygt
sted, alle er indikationer på, at der bør arbejdes på en systematisk forbedring af de fysiske rammer
på tværs af byen.

Det digitale bibliotek

Der lægges op til, at prioriteringen af det digitale bibliotek videreføres, idet der i den nuværende
strategi arbejdes på at skabe en sammenhængende, sidestillet biblioteksoplevelse imellem det
fysiske og digitale bibliotekstilbud. Arbejdet tager udgangspunkt i bibliotekernes materialer og
formidlingen af dem i en række fælles digitale projekter på tværs af landets biblioteker, bibliotekerne i
København og i samarbejde med andre relevante partnere.

Litteratur og læsning

Der lægges op til, at Københavns Biblioteker i fremtiden vil satse systematisk på læsefærdigheder og
stimulering af læselyst på alle platforme, analoge såvel som digitale. Desuden kan det ske gennem et
samarbejde med forældre, dagtilbud, skoler, læsekredse, skriveværksteder og andre relevante
partnere.
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Kvalitet frem for kvantitet

Der lægges op til, at bibliotekerne satser på færre, mere slagkraftige arrangementer og tiltag på
tværs af byens biblioteker. Dvs. at man i højere grad udvikler koncepter, som henvender sig til et
større publikum, kan gentages på samme bibliotek eller afholdes på forskellige biblioteker i byen.

Brugerbehov i centrum

Der lægges op til at arbejde systematisk med at opnå et større kendskab til bibliotekernes brugere og
potentielle brugere for at kunne tilpasse bibliotekernes services og ydelser til københavnernes behov.
Det vil ske ved at have et ”udefra og ind” perspektiv, hvor brugerne er i centrum og ved at praktisere
en mere systematisk og strategisk anvendelse af brugerdata.

Strategiske partnerskaber

Der lægges op til, at Københavns Biblioteker i endnu højere grad end i dag indgår strategiske
partnerskaber med relevante aktører. Det kan være med daginstitutioner og skoler, med større
kulturinstitutioner som DR og museerne, eller det kan være med mindre lokale foreninger og
virksomheder, der spiller en stor rolle i bibliotekernes lokalområde, hvor de kan være med til at skabe
en stærk lokal forankring og synlighed for alle borgere, herunder også borgere med særlige behov."

Amager Øst Lokaludvalg havde sagen på dagsordenen for dets møde den 13. december 2018.
Amager Vest Lokaludvalg havde på dagsorden for dets møde den 11. december 2018. Se de to
lokaludvalgs beslutninger i bilaget.

Løsning

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge og Biblioteksbrugergruppen har drøftet sagen.

På baggrund af deres drøftelser foreslår formanden, at lokaludvalget sender Kultur- og
Fritidsforvaltningen følgende:

"Det er med stor interesse, at Christianshavns Lokaludvalg har modtaget en invitation fra Kultur- og
Fritidsforvaltningen til samarbejde vedr. en ny biblioteksplan. Som I vil vide, arbejdes der
på Christianshavn på at få et nyt og tidssvarende bibliotek i bydelen - gerne placeret på Papirøen.
Projektet kom desværre ikke på budgettet for 2019, men vi anser det langt fra for opgivet.

Men jeres henvendelse i denne omgang drejer sig jo om at få struktureret en debat og nogle input og
om ”mere generelle ønsker til bibliotekerne”. Det bidrager vi gerne til. På Christianshavn er der, som I
måske ved, en aktiv biblioteksbrugergruppe, der er repræsenteret i lokaludvalget ved et medlem.

Jeres henvendelse har således været forelagt både lokaludvalgets arbejdsgruppe om kultur, skole,
fritid, børn og unge, Biblioteksbrugergruppen og selve lokaludvalget.

Vi har forstået at lokaludvalgets sekretariat skal gengive lokaludvalgets beslutning i denne sag på et
møde den 20. december 2018 mellem lokaludvalgssekretariaterne og forvaltningen.
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og den beslutning, som skal gengives er, at lokaludvalget foreslår, at chefen for Kultur S forelægger
og drøfter biblioteksplanen med lokaludvalget i lokaludvalgets møde den 23. januar 2019.

I uge 5,6 eller 7 kunne vi så lægge det borgermøde, I omtaler. Vores forslag er, at borgermødet i
Kultur S's område bliver opdelt, så Christianshavn af geografiske og historiske grunde får sit eget
møde.  På dette borgermøde vil Biblioteksbrugergruppen naturligt også være repræsenteret.
Ligesom vi gerne ser, at politikere deltager.

Samtaler med udvalgte borgere om biblioteksinteresser, som I nævner, kan vi også godt indgå i.

Det helt store spørgsmål i forbindelse med ovenstående er dog, hvordan man reelt hører borgerne.
Vi foreslår, at I /man laver et fælles koncept, så alle adspurgte i København (f.eks. i borgepanel) får
de samme spørgsmål til belysning af ønsker for fremtidens bibliotek.

Det var strukturen. Hvad angår indholdet af den fremtidige biblioteksstrategi, vil vi, også efter at have
hørt Biblioteksbrugergruppen foreløbig pege på følgende:

• Vi er meget enige i tankerne om det fysiske bibliotek (”Proces for, og indsatsområder i, en ny
biblioteksstrategi ”, side 2, midt)

• Vi støtter op om punktet ”Børn og unge” (se også ”Proces for.. ”, side 2, øverst). Det er
overordentligt vigtigt, at der fortsat er fysiske bøger, børn og unge kan røre, kigge på, vælge,
mens de ser dem. Lade sig inspirere i det fysiske bibliotek.

• emnet ”Kvalitet frem kvantitet” i ”Proces for...”, side 2, nederst, er vi mere i tvivl om. Det kunne
måske være et både/og, så der var plads til lokale arrangementer også.

Et par statistikker, vi som borgere og biblioteksbrugere er bekymrede over, og som lægger op til
diskussion om ny biblioteksplan:

• Personalet på de københavnske biblioteker er nedskåret med 25% i årene 2010-15.
Ubemandede biblioteker en stor del af dagen/aftenen. Tryghed ?

• Der er som følge af ovenstående sparet 36%  på personale i åbningstiderne i Københavns
Kommune (mod 26% i hele landet) i årene 2010-17.

• Men antallet af brugere er steget med 10%  i den samme periode (København vokser !).
• Ikke desto mindre ligger Københavns Kommune langt under gennemsnittet for landet i indkøb

af bøger.
• Og endelig er, som I selv skriver, tilfredsheden med de københavnske biblioteker på 78 %. I

andre dele af landet er tilfredsheden mellem 80-90%.

Dette var vores bemærkninger i første omgang. Ved høringen af planen i april/ maj 2019 vil vi mere
fyldestgørende kunne afgive et svar/ nogle ideer. Vi ser frem til samarbejdet.

 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"
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Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre
borgermødet med Kultur- og Fritidsforvaltningen og sekretariatet..

Økonomi

Kultur- og Fritidsforvaltningen betaler lokaleleje og forplejning til borgermødet.

Videre proces

Lokaludvalgenes sekretariater har den 20. december 2018 møde med Kultur- og Fritidsforvaltningen,
hvor der bliver samlet op på lokaludvalgenes beslutninger.

Lokaludvalget er sammen med Kultur- og Fritidsforvaltningen vært for et borgermøde ultimo januar
eller primo februar 2019 om en ny biblioteksplan.

Lokaludvalget bliver hørt i april/maj 2019 om biblioteksplanen.

Beslutning

1. Et ændringsforslag fra Poul Nielsen om at slette afsnittet, der starter med "Et par statistikker...",
blev efter en vejledende afstemning ikke tiltrådt.

Et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om at ændre 7. afsnit i svaret, så det ikke fremgår, at
der skal være et fælles koncept for spørgsmål om fremtidens bibliotek, blev tiltrådt. 

Lokaludvalget godkendte svaret til Kultur- og Fritidsforvaltningen om en ny biblioteksplan, der
fremgår af løsningsafsnittet, med det tiltrådte ændringsforslag.

2. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Kultur- og Fritidsforvaltningen om et
borgermøde på Christianshavn ultimo januar eller primo februar 2019 om en ny biblioteksplan.

3. Lokaludvalget udpegede Ruth Plovgaard til at planlægge borgermødet sammen Kultur- og
Fritidsforvaltningen og sekretariatet.

4. På forslag fra Ruth Plovgaard besluttede lokaludvalget at bede Kultur- og Fritidsforvaltningen
om en orientering om den nye biblioteksplan i lokaludvalgets møde den 23. januar 2018. 

5. På forslag fra Asbjørn Kaasgaard besluttede lokaludvalget at foreslå Kultur- og
Fritidsforvaltningen at tage ud, hvor folk er, og spørge dem om, hvorfor de ikke er på
biblioteket. 

6. Lokaludvalget besluttede, at Christianshavns Borgerpanel skal stilles spørgsmål vedr.
biblioteksplanen.
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På forslag fra Jette Philipsen besluttede lokaludvalget, at lokaludvalget selv formulerer
spørgsmål til borgerpanelet.

På forslag fra Asbjørn Kaasgaard besluttede lokaludvalget, at spørgsmålene skal koordineres
med spørgsmålene, som Amager Vest Lokaludvalg og Amager Øst Lokaludvalg vil stille deres
borgerpaneler.

På forslag fra Frode Neergaard besluttede lokaludvalget, at nogle af spørgsmålene skal
relatere sig til Christianshavns Bibliotek.

På forslag fra Ruth Plovgaard besluttede lokaludvalget at gennemføre
spørgeskemaundersøgelsen i marts 2019, så resultaterne af undersøgelsen kan indgå som
grundlag for lokaludvalgets høringssvar om den nye biblioteksplan.

Bilag
1. Invitation til lokaludvalgene om samarbejde vedr. ny biblioteksplan
2. Indstilling til Kultur- og Fritidsudvalget vedr. ny biblioteksplan
3. Proces for ny biblioteksplan
4. Københavns Biblioteker: Scenarier for den fremtidige kerneopgave
5. Bilagsrapport (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Ønskeliste til "Overførselssagen" og til kommunens budget for 2020 (2018-0332103)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ønsker til kommunens Budget 2020 samt til
"Overførselssagen".

Indstilling

 

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende ønskelisten vedr. kommunens
Budget 2020 og vedr. "Overførselssagen", der fremgår af løsningsafsnittet, til
Borgerrepræsentationen og til de forvaltninger, ønskerne angår.

Problemstilling

Den politiske proces vedr. kommunens Budget 2020 starter nu. Læs om kommunens budgetproces
her: https://www.kk.dk/artikel/s%C3%A5dan-vedtages-budgetterne

Hvert år er der en sag på Borgerrepræsentationens dagsorden om overførsel af kommunens
mindreforbrug i ét budgetår til det kommende budgetår. Borgerrepræsentationen kan enten tildele
midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige dem til nye aktiviteter. Læs om  Overførselssagen"
her: 
https://www.kk.dk/artikel/tidligere-overf%C3%B8rselssager?nm_extag=Link%3D%27CFSLB%27.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til sende nedenstående ønskeliste
til Borgerrepræsentationen og de forvaltninger, ønskerne angår, med en kort beskrivelse af
baggrunden for ønskerne.

Til  "Overførselssagen":

Økonomiudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget

• Tilgængelighed til Christianshavns Beboerhus for handicappede

Til kommunens Budget 2020:
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Teknik- og Miljøudvalget

• Danneskiold-Samsøes Allé-Prinsessegade, hvor busstoppesteder og kørebaneforløb skal
tilpasses til linje 2A’s nye og længere el-busser, som indsættes af Movia i 2019:

• Genetablering af busslusen på Holmen

eller - som alternativ - følgende projekter:               
• Cykelsti i eget tracé på Danneskiold-Samsøes Allé
• hastighedsnedsættelse til 30 km/t på begge gader
• afsætningsareal ved Christiania
• årlige trafiktællinger og opfølgning på trafiktællingerne.

• Genopretning af den østlige del af Bådsmandsstræde
• Cykelsti på Refshalevej
• Ordning på forholdene i krydset Strandgade / Torvegade
• Lys på Christianshavns Torv 
• Forgrønning af Bodenhoffs Plads 
• Følgearbejder ved Lille Langebro, bl.a. skiltning og lysregulering i Langebrogade.

Kultur- og Fritidsudvalget

• Flytning af Christianshavns Bibliotek til Papirøen

Børne- og Ungeudvalget

• Ungehus i Brobergsgade 

Socialudvalget

• Midlertidige boliger eller bo-institution på Refshaleøen til hjemløse         

Sundheds- og Omsorgsudvalget

• Plejecenter på Christianshavn 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender ønskelisten til Borgerrepræsentationens medlemmer og til de forvaltninger,
ønskerne angår.

Beslutning
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jutta Helles om at gentage ønskerne vedr.
Danneskiold-Samsøes Allé og Prinsessegade under afsnittet "Til "Overførselssagen"" og tillige
begrunde det med trafikken til byggepladsen på Papirøen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at ønsket vedr. følgearbejder ved
Lille Langebro bliver suppleret med et ønske om at adskille cyklister og fodgængere på promenaden.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Katinka Haxthausen om at efterspørge en evaluering af
forholdene på Danneskiold-Samsøes Allé og Prinsessegade efter at busslusen er sat ud af drift.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Poul Cohrt om at tage ønsket om ordning på forholdene
i krydset Strandgade / Torvegade ud af ønskelisten vedr. kommunens budget for 2020 og i stedet
bemærke, at det er en strålende idé, at det politisk er blevet besluttet at pålægge forvaltningen at
udarbejde et budgetnotat til forhandlingerne om Københavns Kommunes budget for 2020, så der her
kan afsættes midler til at øge sikkerheden i krydset Torvegade/Strandgade samt forhindre, at tung
trafik ledes omkring Christianskirken via Strandgade eller Wildersgade.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om at gentage ønsket om
tilgængelighed til Christianshavns Beboerhus for handicappede under afsnittet "Til kommunens
Budget 2020".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om at supplere ønsket om lys på
Christianshavns Torv med et ønske om forgrønning af Christianshavns Torv. 

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende ønskelisten vedr. kommunens Budget 2020 og
vedr. "Overførselssagen", der fremgår af løsningsafsnittet og de tiltrådte ændringsforslag, til
Borgerrepræsentationen og til de forvaltninger, ønskerne angår.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Borgerpanelundersøgelse om københavnernes ideer og ønsker til inddragelse
(2018-0331934)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til, om det vil stille Christianshavns Borgerpanel til
rådighed for en spørgeskemaundersøgelse om københavnernes ideer og ønsker til inddragelse.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg godkender, at sekretariatet orienterer om
Økonomiforvaltningens spørgeskemaundersøgelse på lokaludvalgets facebookside og
nyhedsbrev.

2. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter om det skal stille Christianshavns
Borgerpanel til rådighed for Økonomiforvaltningen til en spørgeskemaundersøgelse om
københavnernes ideer og ønsker til inddragelse. Se bilaget.
I givet fald:

3. At Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til at svare Økonomiforvaltningen jf.
afsnittet "Forretningsudvalgets vurdering" i løsningsafsnittet.

4. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om undersøgelsen skal suppleres med
yderligere spørgsmål om borgerdialog og borgerinddragelse, der tager udgangspunkt
i Christianshavn. 
i givet fald

5. At Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til sammen med sekretariatet at
formulere spørgsmål.

Problemstilling

Den 2. januar 2019 igangsætter Økonomiforvaltningen en spørgeskemaundersøgelse om
københavnernes ideer og ønsker til inddragelse, som vil blive lanceret på sociale medier i uge 1 og
på plakatsøjler i uge 2 og afsluttes ultimo januar. Økonomiforvaltningen beder lokaludvalgene dele
linket til undersøgelsen på deres sociale medier eller så vidt muligt gøre brug af deres egne lokale
borgerpaneler. Spørgeskemaet ses i bilaget. Lokaludvalget har mulighed for supplere
spørgeskemaet med egne spørgsmål til Christianshavns Borgerpanel om borgerdialog og
borgerinddragelse.
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Løsning

Forretningsudvalgets vurdering

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet sagen. Forretningsudvalgets medlemmer har forskellige
holdninger til sagen, men alle mener, at hvis lokaludvalget beslutter at stille Christianshavns
Borgerpanel til rådighed til Økonomiforvaltningens spørgeskemaundersøgelse, bør det gøres
med bemærkninger til Økonomiforvaltningen om

• at kvaliteten i spørgsmålene kunne være bedre
• at det undrer, at lokaludvalgene ikke har en central placering i spørgeskemaet al den stund, at

lokaludvalgene har borgerdialog om kommunens virke som en hovedopgave.

Indstillingen til lokaludvalget

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal stille Christianshavns
Borgerpanel til rådighed for Økonomiforvaltningen til en spørgeskemaundersøgelse om
københavnernes ideer og ønsker til inddragelse. Se bilaget.

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om undersøgelsen skal
suppleres med yderligere spørgsmål om borgerdialog og borgerinddragelse, der tager udgangspunkt
i Christianshavn. I givet fald beder han om en bemyndigelse fra lokaludvalget til sammen med
sekretariatet at formulere spørgsmål.

Endelig foreslår formanden, at lokaludvalget godkender, at sekretariatet orienterer om
Økonomiforvaltningens spørgeskemaundersøgelse på lokaludvalgets facebookside og nyhedsbrev.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Økonomiforvaltningen om lokaludvalgets beslutninger.

I mødet den 23. januar 2019 skal lokaludvalget beslutte et svar til Økonomiforvaltningen på følgende
spørgsmål:

1. Hvilke metoder benytter lokaludvalget til at skabe dialog og samarbejde med
københavnerne?

2. Hvilke metoder til københavnerinddragelse virker særligt godt i jeres lokaludvalg?
3. Hvordan arbejder lokaludvalget med en mangfoldig københavnerinddragelse og repræsentation

af bydelens forskellige stemmer? Hvilke erfaringer har lokaludvalget med at opnå dette?
4. Er der noget, som lokaludvalget gerne vil gøre mere af ift. københavnerinddragelse, som ikke

er muligt inden for de nuværende rammer i Københavns Kommune?
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5. Har lokaludvalget ideer til, hvilke metoder der skal til, for at Københavns Kommune som helhed
kan opnå endnu bedre og mere mangfoldig københavnerinddragelse?

Københavns Kommune afholder en offentlig konference om københavnerinddragelse d. 30. januar
2019 kl. 16:30 – 20:00 på Rådhuset. Der er plads til 150 deltagere.

Beslutning

1. At Christianshavns Lokaludvalg godkender, at sekretariatet orienterer om
Økonomiforvaltningens spørgeskemaundersøgelse på lokaludvalgets facebookside og
nyhedsbrev.

2. Jette Philipsen foreslog, at lokaludvalget ikke stiller Christianshavns Borgerpanel til rådighed for
Økonomiforvaltningen til en spørgeskemaundersøgelse om københavnernes ideer og ønsker til
inddragelse. Det begrundes med, at lokaludvalget ønsker at prioritere sine egne
borgerpanelundersøgelser. 

Poul Cohrt foreslog, at lokaludvalget tillige begrunder det med, at lokaludvalgene burde have en
central placering i spørgeskemaet, når lokaludvalgene har borgerdialog om kommunens virke
som hovedopgave.

Mogens Holm foreslog, at lokaludvalget tillige begrunder det med, at kvaliteten af
spørgsmålene kunne være bedre.

Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det skal stille Christianshavns Borgerpanel til rådighed for
Økonomiforvaltningen til en spørgeskemaundersøgelse om københavnernes ideer og ønsker til
inddragelse. 

4 lokaludvalgsmedlemmer stemte for.
5 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod.
11 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at det ikke stiller Christianshavns Borgerpanel til
rådighed for Økonomiforvaltningen til en spørgeskemaundersøgelse om københavnernes ideer
og ønsker til inddragelse. Det begrundes med,

• at lokaludvalget ønsker at prioritere sine egne borgerpanelundersøgelser
• at lokaludvalgene burde have en central placering i spørgeskemaet, når lokaludvalgene har

borgerdialog om kommunens virke som hovedopgave.
• at kvaliteten af spørgsmålene kunne være bedre.

Bilag
1. Invitation til dialog og samarbejde "Mangfoldig og fokuseret københavnerinddragelse"
2. Spørgeskema
3. Gruppeformandskredsens beslutning 22. juni 2018 om sagen "Initiativer til bredere
borgerinddragelse og ny struktur for lokaludvalgene"
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4. Gruppeformandskredsens beslutning 24. august 2018 om sagen "Proces for udarbejdelse af
modeller for borgerinddragelse og ny struktur for lokaludvalgene"
5. Lokaludvalgenes svar i 2015 vedr. projektet "Sammen om byen" (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Drøftelse af Arbejdsgruppen Christianshavn-Christiania (2018-0332356)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte formålet med Arbejdsgruppen Christianshavn-Christiania og
eventuelt beslutte at ændre kommissoriet for arbejdsgruppen. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns  Lokaludvalg drøfter kommissoriet for Arbejdsgruppen
Christianshavn-Christiania. Se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter eventuelle ændringer i kommissoriet for
 Arbejdsgruppen Christianshavn-Christiania.

Problemstilling

I mødet den 28. november 2018 oplyste tovholderen for lokaludvalgets arbejdsgruppe
Christianshavn-Christiania Katinka Haxthausen, at stort set ingen har reageret på hendes
indkaldelser til møde i arbejdsgruppen. Hun foreslog, at lokaludvalget drøfter formålet med
arbejdsgruppen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter kommissoriet for Arbejdsgruppen
Christianshavn-Christiania og beslutter, om der skal ændres i det.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede Arbejdsgruppen Christianshavn-Christianias kommissorium og
virke. 

2. På forslag fra Asbjørn Kaasgaard besluttede lokaludvalget at nedlægge Arbejdsgruppen
Christianshavn-Christiania, idet den kan retableres, hvis der opstår behov for det.

Bilag
1. Kommissorium for Arbejdsgruppen Christianshavn Christiania
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Anerkendelsesprisen 2018 (2018-0325699)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte modtager af Anerkendelsesprisen 2018.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 10.000 kr. til Børnecafeen i
Genbrugsen i Torvegade.

2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 3.000 kr. til indkøb af plakette, som
overrækkes til prismodtageren under Nytårskuren den 11. januar 2019.

Problemstilling

I mødet den 30. november 2016 besluttede lokaludvalget at indstifte Anerkendelsesprisen. Hensigten
med prisen er at gøre opmærksom på christianshavnere, der viser vejen frem for Christianshavn.
Prisen kan fx gives for årets initiativ, en forskønnelsesindsats, for et partnerskab, for en forenings
aktiviteter eller lignende, der har gjort en positiv forskel for Christianshavns beboere. Med prisen vil
lokaludvalget påskønne de, der bidrager til udvikling af initiativer i lokalområdet.

Anerkendelsesprisen uddeles til en organisation, forening, institution, netværk eller lignende, men
ikke til enkeltpersoner eller firmaer. Lokaludvalget kan beslutte at give Anerkendelsesprisen til flere.
Lokaludvalget kan også beslutte ikke at uddele Anerkendelsesprisen, hvis det vurderer, at der ikke er
anerkendelsesværdige kandidater blandt de foreslåede.

I mødet den 28. november 2018 besluttede lokaludvalget at offentliggøre muligheden for at indstille
kandidater til Anerkendelsesprisen 2018. Det har været annonceret på lokaludvalgets hjemmeside og
facebookside samt i lokaludvalgets nyhedsbrev, i Ugespejlet og på Christianshavns Kvarter. Fristen
var den 11. december 2018. Lokaludvalget modtog to indstillinger.

Løsning

Forretningsudvalget vurderer, at den ene indstilling falder udenfor det, der er hensigten med
Anerkendelsesprisen.

Formanden foreslår derfor, at lokaludvalget giver en anerkendelsespris til Børnecafeen i Genbrugsen
i Torvegade på 10.000 kr. Se indstillerens begrundelse i bilaget.

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget afsætter en ramme på 3.000 kr. til indkøb af plaketter,
som overrækkes til prismodtagerne under Nytårskuren den 11. januar 2019.

Side 28



Økonomi

Lokaludvalget har afsat 15.000 kr. på sit budget for 2018-puljen til Anerkendelsesprisen 2018. Heraf
vil 10.000 kr. blive givet til børnecafeen i Genbrugsen i Torvegade, mens der vil blive brugt op til
3.000 kr. til indkøb af en plakette til prismodtageren.

Videre proces

Sekretariatet overfører prispengene til prismodtageren inden årets udgang. 

Prismodtageren får overrakt en plakette under Nytårskuren den 11. januar 2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at lokaludvalget ikke uddeler
anerkendelsesprisen, da der ikke er indstillet anerkendelsesværdige kandidater.

1 lokaludvalgsmedlem stemte for ændringsforslaget.
16 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod ændringsforslaget. 
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.
Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt.

Lokaludvalget besluttede at give en anerkendelsespris på 10.000 kr. til byhaveprojektet,
som Børnecafeen i Genbrugsen i Torvegade har i samarbejde med den bemandede legeplads
på Christianshavns Vold. 

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 3.000 kr. til indkøb af plakette, som overrækkes
til prismodtageren under Nytårskuren den 11. januar 2019.

Bilag
Indstillingen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Status på lokaludvalgets 2018-pulje, december 2018 (2018-0336241)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets økonomi til efterretning og
godkende, at der afsættes penge af puljen til udgivelse af Jubilæumsavisen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at der afsættes en ramme på 30.000 kr. af
2018-puljen til udgivelse af Jubilæumsavisen.

 

Problemstilling

Lokaludvalget bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Planen var, at Jubilæumsavisen skulle trykkes i den første uge af januar 2019, så den ligger klar til
Nytårskuren den 11. januar 2019. Det har vist sig hensigtsmæssigt at få den trykt i år.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets økonomi til efterretning. Se
bilaget.

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget afsætter en ramme på 30.000 kr. af 2018-puljen til
udgivelse af Jubilæumsavisen.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

I mødet i februar 2019 skal lokaludvalget tage stilling til regnskabet for 2018-puljen.
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Beslutning

1. Lokaludvalg drøftede og tog status på lokaludvalgets økonomi til efterretning.
2. Lokaludvalget godkendte, at der afsættes en ramme på 30.000 kr. af 2018-puljen til udgivelse

af Jubilæumsavisen.

 

Bilag
Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Overførsel af uforbrugte midler i 2018 til 2019 (2018-0335774)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at bede Økonomiforvaltningen om at få
overført de uforbrugte midler i lokaludvalgets 2018-pulje til lokaludvalgets 2019-pulje.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til at anmode Økonomiforvaltningen om
at få overført de uforbrugte midler i lokaludvalgets 2018-pulje til lokaludvalgets 2019-pulje.

 

Problemstilling

Som det ser ud lige nu, vil en væsentlig del af lokaludvalgets 2018-pulje ikke blive brugt.

Løsning

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at anmode Økonomiforvaltningen om at få
overført de uforbrugte midler i lokaludvalgets 2018-pulje til lokaludvalgets 2019-pulje. Anmodningen
begrundes med:

1. En noget større del af udgifterne til Jubilæumsweekenden i august 2018 end forventet blev
betalt af Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv. Jubilæumsweekenden blev først
afregnet ultimo november 2018.

2. Nogle aktiviteter, som lokaludvalget har givet tilsagn om at støtte, er uventet ikke blevet til
noget.

3. Sekretariatet arbejder i et nyt økonomisystem, som det er ved at lære at betjene. Styringen af
lokaludvalgets pulje har ikke været sikker, hvorfor underforbruget er større end ventet.

4. Sekretariatet forventer at skulle afregne udgift af lokaludvalgets 2019-pulje for en aktivitet i
2017.

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces
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Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at anmode Økonomiforvaltningen om at få overført de
uforbrugte midler i lokaludvalgets 2018-pulje til lokaludvalgets 2019-pulje.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2018-0336237)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning -
se bilaget.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget
• Byplan, Trafik og Havnen

• inkl. Nyholm-gruppen
• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen
• inkl. Genbrugsgruppen

• Arbejdsgruppen Christianshavn-Christiania
• INFO/Event-gruppen
• Torvegruppen
• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe
• Torvenetværket
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• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. mødes med jævne mellemrum.

 

Beslutning
INFO/Event-gruppen

Jeppe Philipsen oplyste om lokaludvalgets Nytårskur i Beboerhuset den 11. januar 2019,

• at der er flyers om arrangementet til at hænge op lokalt.
• at Plejecentergruppen holder årets nytårstale.
• at den musikalske underholdning finder sted i Beboerhusets café
• at der vil være fri bar til kl. 21.

Jette Philipsen oplyste, at forberedelsen af Christianshavnerdagen 2019 starter inden så længe. Hun
opfordrede alle til at gå ind i arbejdsgruppen og deltage i forberedelsen.

Papirøen-gruppen

Ruth Plovgaard orienterede om arbejdsgruppens møde med en af ejerne bag Papirøen-projektet:

• Visse af de eksisterende huse vil blive bevaret.
• Bag vandkulturhuset vil der blive opført et alternativt hotel. Der skal ikke være partyzone.
• Der vil komme et streetfoodmarked med finere mad.
• Der er vilje til at understøtte kunst og kultur på Papirøen.
• Der er en plan for flytning af Den Plettede Gris, ligesom der arbejdes på at kunne fremvise en

model af Papirøen.
• Det er fortsat hensigten, at der skal være boliger og offentlige aktiviteter på Papirøen.
• Der arbejdes på at få en tilfredsstillende løsning på vinduerne i de øverste etager i de høje

huse, der skal opføres.
• Byggepladsen vil formentlig ikke blive betjent af vandvejen, hvilket betyder, at der vil komme

byggepladstrafik gennem Christianshavn.
• Arbejdsgruppen mødes med ejeren om en måneds tid.

Ruth Plovgaard oplyste endvidere, at arbejdsgruppen senere på vinteren deltager i et møde om
vandkulturhuset, som Kultur- og Fritidsforvaltningen indkalder til.
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Jutta Helles oplyste, at COBE Architects, der udarbejdede masterplanen for Papirøen, også er
arkitekt på byggeriet, der skal opføres på øen.

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste,

• at borgermødet den 13. december 2018 om brændefyring havde været en succes. Der er
planer om at gentage mødet i samarbejde med lokaludvalgene på Amager, da der er
forholdsvis mange brændeovne i de to lokaludvalgs områder.

• at der er foretaget måling af luftforureningen i Prinsessegade. Man kan læse om det i
Miljøpunkt Indre By & Christianshavns nyhedsbrev.

• at enkelte borgere havde udtrykt utilfredshed med placeringen af de multifunktionelle
affaldsløsninger på Overgaden neden Vandet.

Torvenetværket

Katinka Haxthausen oplyste, at netværket stod for et arrangement på Torvet den 11. december 2018,
hvor Frelsens Hær bidrog med mad til deltagerne. Man kunne konstatere, at der nu er
opmærksomhed om netværkets aktiviteter på Torvet. Netværket vil danne en forening, så det bliver
nemmere at søge om penge til aktiviteterne. Vedtægterne for foreningen vil blive præsenteret på et
borgermøde i februar 2019.

Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Miljøgruppen
3. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen

Side 36



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Ren kærlighed til Christianshavns Vold (2018-0332238)

Christianshavns Lokaludvalg skal afsætte penge til affaldsindsamlingsarrangementet "Ren kærlighed
til Christianshavns Vold" den 23. marts 2019.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til
affaldsindsamlingsarrangementet "Ren kærlighed til Christianshavns Vold" den 23. marts 2019.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger Miljøgruppen til at stå for arrangementet.
3. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at arrangementet starter og slutter i Salen i

Christianshavns Beboerhus

Problemstilling

Christianshavns Vold trænger til en rengøring.

Løsning

Affaldsindsamlingsarrangementet "Ren kærlighed til Christianshavns Vold" den 23. marts 2019 er et
socialt arrangement for christianshavnere, hvor der samles affald på Christianshavns Vold.

Miljøgruppen har reserveret salen i Beboerhuset. Endvidere har gruppen reserveret en trailer med
snappere, poser, veste mm. i Teknik- og Miljøforvaltningen. Endelig har Miljøgruppen udpeget en
tovholdergruppe, der står for arrangementet.

Miljøgruppen vil samarbejde med Miljøpunkt Indre By-Christianshavn, Christiania,
Miljøkajakken, Danmarks Naturfredningsforening og Teknik- og Miljøforvaltningen om det praktiske.

Økonomi

 Der vil være udgifter til leje af Salen i Beboerhuset, plakater på Christianshavns Torv, annoncering
og forplejning.

Videre proces

Miljøgruppen planlægger og gennemfører arrangementet. Arrangementet holdes den 23. marts 2019.
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Beslutning

1. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til affaldsindsamlingsarrangementet "Ren
kærlighed til Christianshavns Vold" den 23. marts 2019.

2. Lokaludvalget udpegede Miljøgruppen til at stå for arrangementet.
3. Lokaludvalget godkendte, at arrangementet starter og slutter i Salen i Christianshavns

Beboerhus.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Rundvisning på bio-affaldsanlæg (2018-0332264)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afsætte penge til en offentlig tur til et bio-affaldsanlæg i
Glostrup.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 7.000 kr. til en offentlig tur til et
bio-affaldsanlæg i Glostrup. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Miljøgruppen foreslår, at lokaludvalget står for en bustur for borgerne til HCS i Glostrup, som
modtager Christianshavns bioaffald. Her vil man se anlægget, der skiller de grønne bio-poser fra
bio-affaldet. HCS modtager også pap og papir. Op til 40 personer fordelt på to grupper kan deltage.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 7.000 kr. til en offentlig tur til et
bio-affaldsanlæg i Glostrup.

Økonomi

Pengene til arrangementet tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Der vil være udgifter til leje af bus med chauffør, plakater om arrangementet på Christianshavns Torv
og annoncering i et lokalt medie. Rundvisningen på anlægget er gratis.  

Videre proces

Miljøgruppen planlægger og gennemfører arrangementet, som forventes at finde sted i første halvdel
af februar 2019.

Beslutning

Lokaludvalget afsatte en ramme på 7.000 kr. til en offentlig tur til et bio-affaldsanlæg i Glostrup.
Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  B-sag: Puljeansøgninger, december 2018 (2018-0308925)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til 5 ansøgninger om støtte. De to af dem angår
2018-puljen, mens tre angår 2019-puljen.

Indstilling

Formanden foreslår 

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Nordatlantens Brygge i samarbejde med Det
Grønlandske Hus i København, Copenhagen Light Festival og SIIKU tilsagn om 10.000 kr. af
2019-puljen til et lys- og installationsværk på Christianshavns Torv, der vil være ramme for
events, hvor ansøgerne vil gå i dialog med publikum og forbipasserende om Grønland og om
udsatte borgere. Støtten øremærkes til udgiften "Arrangementer" jf. ansøgers budget.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det kun ønsker at støtte
dialogdelen af projektet. Lokaludvalget opfordrer ansøgerne til at kontakte og samarbejde med
borgergruppen "Torvenetværket" om projektet.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Kulturtårnet på Knippelsbro på en ansøgning om
15.000 kr. af 2019-puljen til projektet ”Scaling the Rainbow”, der sætter fokus på mennesket
bag betegnelsen ”flygtning”/”asylansøger”. Afslaget begrundes med, at projektet ikke
er bydelsrelateret. 

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Shock tilsagn om 4.000 kr. af 2018-puljen til
arrangementet "Julestue på Havnen" i form af en underskudsgaranti. Støtten øremærkes til leje
af lokaler, leje af udstyr, honorar til musik, annoncering/PR, tryk/materialer og transport, jf.
ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 8.000 kr., fordi det
ikke ønsker at støtte forplejning og gevinster jf. ansøgerens budget.

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Shock på en ansøgning om 8.500 kr.
af lokaludvalgets 2018-pulje til arrangementet "Galemandsbanko". Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter.

5. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Lise Westzynthius på en ansøgning om 15.200
kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til en event i Sofiebadet, hvor hun og forfatteren Bjørn
Rasmussen optræder; en organisk vekslen mellem oplæsning og sange, samt en crossover af
disse. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre
aktiviteter, da det ansøgte beløb ikke står mål med det meget begrænsede publikum (max. 40
personer), der får mulighed for at opleve eventen.
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Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 5 ansøgninger om støtte.  De to af dem angår 2018-puljen, mens tre af
dem angår 2019-puljen.

Løsning

1. Lys- og installationsværk: Inuit Nutaat /Nye Mennesker - 2019-puljen

Nordatlantens Brygge i samarbejde med Det Grønlandske Hus i København, Copenhagen Light
Festival og SIIKU søger lokaludvalget om 50.000 kr. af Lokaludvalgets 2019-pulje til et lys- og
installationsværk på Christianshavns Torv. Værket vil iscenesætte Svend Rathsacks
Grønlandsmonumenter og give dem en anden og midlertidig fortolkningsramme. Værket kan ses i
perioden 1.-24. februar 2019 og vil undervejs være ramme for events, hvor ansøgerne vil gå i dialog
med publikum og forbipasserende om Grønland og om udsatte borgere.  En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil blive brugt til lyskilder, elektronik, stillads, og Polycarbonat (materialer) 

Sekretariatets bemærkninger 
Sekretariatet vurderer, at lys- og installationsværk er bydelsrelateret, dialogskabende og lokalkulturelt
udviklende. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.  

Arbejdsgruppens anbefalinger 

Nordatlantisk Brygge i samarbejde med Det Grønlandske hus i København ansøger om kr. 50,000,00
af Lokaludvalgets 2019 pulje. Beløbet skal bruges til opsætning af lys på Torvet, samt dialog med de
tilstedeværende. Udvalget finder at arrangementet støtter et godt formål og det er vigtigt at der er
fokus på torvet og hvad der sker på og omkring torvet. Vi er lidt uforstående at
Torvenetværks-gruppen ikke er blevet kontaktet, da udvalget arbejder med samme problematikker.
Vi anbefaler at yde støtte på kr. 10,000,00 da vi finder arrangementet særdeles
dialogskabende. Men på den betingelse af at Torvenetværksgruppen kontaktes vedr.
arrangementet, samt at den ydet støtte udelukkende benyttes til den dialogskabende del af
arrangementet.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Nordatlantens Brygge i samarbejde med Det Grønlandske Hus
i København, Copenhagen Light Festival og SIIKU tilsagn om 10.000 kr.  til et lys- og
installationsværk på Christianshavns Torv, der vil være ramme for events, hvor ansøgerne vil gå i
dialog med publikum og forbipasserende om Grønland og om udsatte borgere. Støtten øremærkes til
udgiften "Arrangementer" jf. ansøgers budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på
50.000 kr., fordi det kun ønsker at støtte dialogdelen af projektet. Lokaludvalget opfordrer ansøgerne
til at kontakte og samarbejde med borgergruppen "Torvenetværket" om projektet.

 

2. Scaling the Rainbow - 2019-puljen
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Kulturtårnet på Knippelsbro  søger lokaludvalget om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
projektet ”Scaling the Rainbow”. I samarbejde med socialmedarbejder Marfa Ghali og Frederiksberg
Kommune, samt det uafhængigt drevne medborgerhus Trampolinhuset, indtager billedkunstneren
Tina Scherzberg Kulturtårnet med værker, der sætter fokus på den skrøbelige balancegang mellem
håb og håbløshed gennem dialog med asylansøgere og flygtninge. Tina Scherzberg mødes med
brugere af både Trampolinhuset og Frederiksberg Bibliotek og taler om håb og drømme for
fremtiden. Disse håb og drømme fortælles individuelt og optages, på dansk, hvor de forskellige
accenter viser disse menneskers forskellige baggrunde. Flere taler ikke dansk, og det indtalte bliver
til tider uforståeligt i oversættelsen, men i stemmen mærker man betydningen af det, der fortælles,
hvilket berører lytteren. Stemmerne bliver afspillet i tårnet som en lydinstallation og beskueren kan
lytte, men også selv bidrage med et håb/drøm som kan skrives på transparente klistermærker, der
sættes på ruderne i Tårnet. Med reference til regnbuens symbolik; ”lykken er at finde for enden af
regnbuen”, er tanken enten at skabe en lysprojektion af en regnbue på tårnet eller skabe
fornemmelsen af at gå op af en regnbue ved at bruge mellemrummene ved trapperne til at sætte
indfarvet organza stof i regnbuens farver. Regnbuen fungerer som en metafor for at holde fast på
troen for positiv forandring, dels national politisk, men også en tro på positiv forandring i de kulturer
som stemmerne repræsenterer.  Med værkets forskellige elementer sætter Tina Scherzberg fokus på
mennesket bag betegnelsen ”flygtning”/”asylansøger”.

Projektet finder sted i perioden 1.-28. februar 2019. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt
til Laser Cut, Print og Produktion; spejl til koøje, skåret efter mål og leje af teknisk lyd-udstyr.  I
budgettet regnes der med 10.000 kr. i entré.
 
Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at projektet er bydelsrelateret i og med, at den finder sted på Christianshavn,
og at det er dialogskabende.

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at det, at ansøgeren i mindre omfang har
entreindtægter, ikke er til hinder for, at der gives støtte, dog sådan at støtten vurderes i relation til
entreens størrelse. Da der i dette projekt regnes med entré, må lokaludvalget vurdere, om det er til
hinder for at give støtte. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter projektet med en underskudsgaranti. 

Arbejdsgruppens anbefalinger 
Kulturtårnet på Knippelsbro ansøger om kr. 15.000,00 af Lokaludvalgets 2019 pulje til bl.a.
lysinstallation, og dialog med forbipasserende. Arrangementet finder sted 1 – 28 februar 2019.
Udvalget anbefaler ikke at støtte arrangementet, da vi ikke finder det lokalt forankret og
arrangementet henvender sig til tilfældige interesserede og forbipasserende.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Kulturtårnet på Knippelsbro på en ansøgning om
15.000 kr. af 2019-puljen til projektet ”Scaling the Rainbow”, der sætter fokus på mennesket bag
betegnelsen ”flygtning”/”asylansøger”. Afslaget begrundes med, at projektet ikke er bydelsrelateret. 
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3. Julestue på Havnen - 2018-puljen

Foreningen Shock søger lokaludvalget om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til et
julearrangement i Christianshavns Beboerhus den 21. december 2018 kl. 17 -24, hvor foreningen
tager gas på julen og giver folk en sjov og afslappet aften lige op til julen, uden gaveræs og
julestress. Aftenen vil byde på oplæsning af julehistorier - primært henvendt børnefamilier, samt
tombola  og live musik.  En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokaler, udstyr,
honorar til musik, annoncering, materialer, gevinster, transport og forplejning.  

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret, dialogskabende, netværksdannende,
identitetsstøttende, lokalkulturelt bevarende, styrker Christianshavns sociale og kulturelle ressourcer
og samler borgerne på tværs af sociale forskelle. Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet med en underskudsgaranti.  

Arbejdsgruppens anbefalinger 
Foreningen Shock ansøger Lokaludvalget om kr. 8.000,00 til afholdelse af Julearrangement i
Beboerhuset den 21.dec. 2018. Udvalget er bekendt med af Shock tidligere ansøgt om støtte til
arrangementer, men finder dette arrangementet ikke sammenlignelig med tidligere ansøgninger.
Arrangementet er lokalt forankret og henvender sig til stor set alle på Christianshavn. Derfor
anbefaler udvalget at yde støtte på kr. 4.000,00 i form af underskudsgaranti, tillige med betingelse
om at beløbet ikke må dække forplejning og gaver.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Shock tilsagn om 4.000 kr. af 2018-puljen til
arrangementet "Julestue på Havnen" i form af en underskudsgaranti. Støtten øremærkes til leje af
lokaler, leje af udstyr, honorar til musik, annoncering/PR, tryk/materialer og transport, jf. ansøgerens
budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 8.000 kr., fordi det ikke ønsker at støtte
forplejning og gevinster jf. ansøgerens budget.

 

4. Galemandsbanko - 2018-puljen

Foreningen Shock søger lokaludvalget om 8.500 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en banko-aften i
Christianshavns Beboerhus den 27. december 2018 kl. 20-24. Der vil være musikalske oplevelser og
underholdning af fire skuespillere, som vil lede bankospillet.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokaler, præmier, honorar til DJs,
annoncering, leje af lyd og dj gear, udsmykning og indkøb til bar, materialer, gevinster, transport og
forplejning.  Foreningen regner med en entreindtægt på 6.000 kr.  

Sekretariatets bemærkninger 
Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret, dialogskabende, netværksdannende,
identitetsstøttende, lokalkulturelt bevarende, styrker Christianshavns sociale og kulturelle ressourcer
og samler borgerne på tværs af sociale forskelle.
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Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at det, at ansøgeren i mindre omfang har
entreindtægter, ikke er til hinder for, at der gives støtte, dog sådan at støtten vurderes i relation til
entreens størrelse. Da der i dette projekt regnes med entré, må lokaludvalget vurdere, om det er til
hinder for at give støtte. Med den bemærkning ser Sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet med en underskudsgaranti.  

Arbejdsgruppens anbefalinger 

Foreningen Shock ansøger Lokaludvalget om kr. 8.500,00 til afholdelse af banko-aften i
Christianshavns beboerhus. Udvalget kan ikke anbefale denne ansøgning, da vi gentagende gange
har ydet støtte til lignende arrangementer af samme arrangør. Jf. vores hensigtserklæring om ydelse
af støtte, ydes der ikke støtte til gentagne arrangementer, så derfor vores afslag.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Shock på en ansøgning om 8.500 kr. af
lokaludvalgets 2018-pulje til arrangementet "Galemandsbanko". Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter.

Bemærkning fra formanden og sekretariatet:
Ændringen i retningslinjerne for støtte, som arbejdsgruppen nævner, blev vedtaget af lokaludvalget
den 31. oktober 2018, men er endnu ikke offentliggjort. Foreningen Shock var derfor ikke vidende
om, at lokaludvalget kun undtagelsesvis vil støtte aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra
lokaludvalget, da foreningen indsendte sin ansøgning om støtte. Ændringen i retningslinjerne vil nu
blive offentliggjort på lokaludvalgets hjemmeside og offentliggøres også i  lokaludvalgets næste
nyhedsbrev.

 

5. Lise Westzynthius og Bjørn Rasmussen – litteratur/koncert-event   - 2019-puljen

Lise Westzynthius søger lokaludvalget om 15.200 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til en event den 20.
januar 2019 i Sofiebadet, hvor hun og forfatteren Bjørn Rasmussen optræder. Eventen vil være en
organisk vekslen mellem oplæsning og sange, samt en crossover af disse.

Eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til honorar af Bjørn Rasmussen, musikere, en
lydmand, annoncering, tryk/materialer, transport, forplejning, instrumenttransport, leje af PA-anlæg,
produktion ved manager til vagt, rengøring og entréansvarlig. I budgettet regnes med en entreindtægt
på 6.000 kr. og et salg af bøger og vinyler på 1.000 kr. Entreen er 150 kr.  

Sekretariatets bemærkninger 
Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret, identitetsstøttende- og udviklende,
lokalkulturelt bevarende og -udviklende samt styrker Christianshavns sociale og kulturelle ressourcer.

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at det, at ansøgeren i mindre omfang har
entreindtægter, ikke er til hinder for, at der gives støtte, dog sådan at støtten vurderes i relation til
entreens størrelse. Da der i dette projekt regnes med entré, må lokaludvalget vurdere, om det er til
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hinder for at give støtte. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet med en underskudsgaranti.  

Arbejdsgruppens anbefalinger 
Der ansøges om kr. 15.200,00 af Lokaludvalgets 2019-puljemidler til et arrangement i Sofiebadet,
hvor der optrædes dels med musik, dels med oplæsning. Der er i budgettet regnet med
entreindtægter på kr. 6000,00 og salg af bøger og plader. Udvalget anbefaler ikke at støtte denne
ansøgning, da vi finder det ansøgte beløb for stort, set i forhold til et meget begrænset publikum.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Lise Westzynthius på en ansøgning om 15.200 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til en event i Sofiebadet, hvor hun og forfatteren Bjørn Rasmussen
optræder; en organisk vekslen mellem oplæsning og sange, samt en crossover af disse. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter, da det ansøgte
beløb ikke står mål med det meget begrænsede publikum (max. 40 personer), der får mulighed for
at opleve eventen. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 220.000 kr. af 2018-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig er der
disponeret 185.774 kr. af 2018-puljen til puljeansøgninger. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil
der være disponeret for yderligere 4.000 kr. af 2018-puljen.

Lokaludvalget har afsat 220.000 kr. af 2019-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig er der ikke
disponeret af 2019-puljen til puljeansøgninger. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der være
disponeret for 10.000 kr. af 2019-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

 

Beslutning

Poul Nielsen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget giver afslag på ansøgningerne nr. 1-5.
En vejledende afstemning viste, at der ikke var flertal for ændringsforslaget.

Nedenstående beslutninger blev truffet på grundlag af vejledende afstemninger.

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at giver Nordatlantens Brygge i samarbejde med Det
Grønlandske Hus i København, Copenhagen Light Festival og SIIKU tilsagn om 10.000 kr. af
2019-puljen til et lys- og installationsværk på Christianshavns Torv, der vil være ramme for
events, hvor ansøgerne vil gå i dialog med publikum og forbipasserende om Grønland og om
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udsatte borgere. Støtten øremærkes til udgiften "Arrangementer" jf. ansøgers budget.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det kun ønsker at støtte
dialogdelen af projektet. Lokaludvalget opfordrer ansøgerne til at kontakte og samarbejde med
borgergruppen "Torvenetværket" om projektet.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Kulturtårnet på Knippelsbro på en
ansøgning om 15.000 kr. af 2019-puljen til projektet ”Scaling the Rainbow”, der sætter fokus på
mennesket bag betegnelsen ”flygtning”/”asylansøger”. Afslaget begrundes med, at projektet
ikke er bydelsrelateret. 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Shock tilsagn om 4.000 kr. af
2018-puljen til arrangementet "Julestue på Havnen" i form af en underskudsgaranti. Støtten
øremærkes til leje af lokaler, leje af udstyr, honorar til musik, annoncering/PR, tryk/materialer
og transport, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 8.000
kr., fordi det ikke ønsker at støtte forplejning og gevinster jf. ansøgerens budget.

4. På baggrund af et ændringsforslag fra Sven Erik Brockdorff besluttede lokaludvalget at
give Foreningen Shock tilsagn om en underskudsgaranti på 4.500 kr. af lokaludvalgets
2018-pulje til arrangementet "Galemandsbanko". Støtten øremærkes til leje af lokaler
og udsmykning o.l. samt til Facebook-annoncer og print, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 8.500 kr., fordi det ikke ønsker at støtte præmier,
løn/honorarer, leje af lyd og DJ-gear og indkøb til bar, jf. ansøgerens budget.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Lise Westzynthius på en ansøgning
om 15.200 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til en event i Sofiebadet, hvor hun og forfatteren
Bjørn Rasmussen optræder; en organisk vekslen mellem oplæsning og sange, samt en
crossover af disse. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på
andre aktiviteter, da det ansøgte beløb ikke står mål med det meget begrænsede publikum
(max. 40 personer), der får mulighed for at opleve eventen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  B-sag: Puljeansøgningen "Community Limited" (2018-0325146)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage til efterretning, at formanden har givet en borger tilsagn om
støtte til en udstilling på Refshaleøen og beslutte, om det vil opretholde tilsagnet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at formanden den 30. november 2018
godkendte, at sekretariatet giver en borger tilsagn om 3.500 kr. af 2018-puljen, øremærket til
leje af lokale til en udstilling, der skulle holdes den 6.-13. december 2018, og som
skulle lancere fotokollektivet ”Community Limited” på Refshaleøen. Dette under forudsætning
af, at udstillingen er offentlig tilgængelig. Tilsagnet blev givet til borgeren den 3. december
2018 med en bemærkning om, at lokaludvalget ikke støtter med det ansøgte beløb på 15.589
kr., da støtten alene skal anvendes til at dække udgifter i forbindelse med udstillingen den
6.-13. december 2018.

Den 10, december 2018 mailede borgeren til sekretariatet, at lanceringsudstillingen holdes
enten den 24-27. januar eller den 31. januar-3. februar 2019, hvorfor formanden foreslår,

2. At Christianshavns Lokaludvalg godkender, at der gives tilsagn til borgeren om 3.500 kr. til en
udstilling den 24-27. januar eller den 31. januar-3. februar 2019, som skal lancere fotokollektivet
”Community Limited” på Refshaleøen. Dette under forudsætning af, at udstillingen er offentlig
tilgængelig og med en bemærkning om, at lokaludvalget ikke støtter med det ansøgte beløb på
15.589 kr., da støtten alene skal anvendes til at dække udgifter i forbindelse med
lanceringsudstillingen. Pengene tages af 2019-puljen til puljeansøgninger.

 

Problemstilling

Lokaludvalget modtog den 8. oktober 2018 en ansøgning fra en borger om støtte til aktiviteten
"Community Limited", som ved en fejl i sekretariatet ikke kom med på dagsordenen for lokaludvalgets
møde den 28. november 2018.

Ansøgeren sendte en tilsvarende ansøgning til Indre By Lokaludvalg den 8. oktober 2018. Indre By
Lokaludvalg besluttede den 8. november 2018 et afslag på ansøgningen begrundet med, at
aktiviteten ikke er bydelsrelateret.

Løsning
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Community Limited

En borger ansøgte den 8. oktober 2018 om 15.589 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til etablering og
lancering af fotokollektivet "Community Limited". Lanceringen skulle finde sted med en udstilling den
6.-13. december 2018 på Refshaleøen.

Kollektivet henvender sig til 18-35 årige britiske og nordiske fotografer.  Planen er at udvide
kollektivet med seks nye fotografer hver anden måned.

Community Limited vil bestå af 3 elementer: En applikation, arrangementer med jævne mellemrum
og en printestation, hvor fotograferne kan fremkalde deres billeder billigt.

Overskuddet fra printestationen går til videreudvikling af kollektivet. 

En eventuel støtte fra lokaludvalget ville gå til leje af lokale til tre udstillinger samt til
produktionsomkostninger.  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet beklager, at ansøgningen ikke kom på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 28.
november 2018.

Sekretariatet sendte sin vurdering af projektet til lokaludvalgets forretningsudvalg den 30. november
2018: At projektet vurderes at være netværksdannende, dialogskabende og bydelsrelateret i og med,
at det finder sted i Christianshavns Lokaludvalgs område, og dermed kan være identitetsudviklende
og lokalkulturelt udviklende, og kan styrke Christianshavns kulturelle ressourcer. 

Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

 

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har ikke haft mulighed for at tage stilling til
ansøgningen.

Med mail i perioden den 30. november-3. december 2018 anbefalede et flertal i lokaludvalgets
forretningsudvalg formanden at give borgeren tilsagn om 3.500 kr., øremærket til leje af lokale til
udstillingen den 6.-13. december 2018.

Formandens indstilling

På baggrund af formandens og forretningsudvalgets meldinger gav sekretariatet den 3. december
2018 tilsagn til borgeren om 3.500 kr. øremærket til leje af lokale til en udstilling den 6.-13. december
2018, der skulle lancere fotokollektivet ”Community Limited” på Refshaleøen. Dette under
forudsætning af, at udstillingen er offentlig tilgængelig. Det var med en bemærkning om, at der ikke
støttes med det ansøgte beløb på 15.589 kr., da støtten alene skal anvendes til at dække udgifter i
forbindelse med udstillingen den 6.-13. december 2018.
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Den 10, december 2018 mailede borgeren til sekretariatet, at lanceringsudstillingen holdes enten den
24-27. januar eller den 31. januar-3. februar 2019, hvorfor formanden indstiller:

At Christianshavns Lokaludvalg godkender, at der gives tilsagn til en borger om 3.500 kr. til en
udstilling den 24-27. januar eller den 31. januar-3. februar 2019, som skal lancere fotokollektivet
”Community Limited” på Refshaleøen. Dette under forudsætning af, at udstillingen er offentlig
tilgængelig og med en bemærkning om, at lokaludvalget ikke støtter med det ansøgte beløb på
15.589 kr., da støtten alene skal anvendes til at dække udgifter i forbindelse med
lanceringsudstillingen. Pengene tages af 2019-puljen til puljeansøgninger.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 220.000 kr. af 2019-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig er der ikke
disponeret af 2019-puljen til puljeansøgninger. I sagen "Puljeansøgninger, december 2018" på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 19. december 2018, indstilles det at disponere for 10.000
kr. af 2019-puljen. Hvis lokaludvalget følger indstillingen i denne sag om "Community Limited", vil der
være disponeret for yderligere 3.500 kr. af 2019-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog til efterretning, at formanden den 30. november 2018 godkendte, at
sekretariatet giver en borger tilsagn om 3.500 kr. af 2018-puljen, øremærket til leje af lokale til
en udstilling, der skulle holdes den 6.-13. december 2018, og som skulle lancere fotokollektivet
”Community Limited” på Refshaleøen. Dette under forudsætning af, at udstillingen er offentlig
tilgængelig. 

2. Lokaludvalget godkendte at ændre tilsagnet til borgeren om 3.500 kr., så det gives til en
udstilling den 24.-27. januar eller den 31. januar-3. februar 2019, der skal lancere fotokollektivet
”Community Limited” på Refshaleøen. Dette under forudsætning af, at udstillingen er offentlig
tilgængelig og med en bemærkning om, at lokaludvalget ikke støtter med det ansøgte beløb på
15.589 kr., da støtten alene skal anvendes til at dække udgifter i forbindelse med
lanceringsudstillingen. Pengene tages af 2019-puljen til puljeansøgninger.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  B-sag: Ændringer i budgettet for lokaludvalgets 2019-pulje (2018-0335042)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ændringer i sit budget for 2019-puljen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender ændringer i budgettet for 2019-puljen, der fremgår
af løsningsafsnittet og økonomiafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 28. november 2018 vedtog lokaludvalget sit budget for 2019-puljen. Efterfølgende har
det vist sig hensigtsmæssigt at få jubilæumsavisen, som lokaludvalget tidligere har vedtaget skal
være klar til Nytårskuren den 11. januar 2019, trykt i 2018, hvorfor den skal betales af 2018-puljen og
ikke 2019-puljen. 

Løsning

Formanden foreslår følgende ændringer i forhold til budgettet, som lokaludvalget vedtog den 28.
november 2018:

Ad 4. Borgerdialogaktiviteter: 
Det foreslås, at der afsættes en ramme på 74.000 kr. til borgerdialogaktiviteter. 

Ad. 13. Jubilæumsavis:
Det foreslås, at udgiften flyttes til 2018-puljen jf. sagen på dagsordenen for lokaludvalgets møde den
19. december 2018 "Status på 2018-puljen, december 2018".

Økonomi

  Budgetramme: 634.000 kr. NU
 
    Kr.

NYT
FORSLAG

Kr.
1 Puljeansøgninger 220.000 220.000
2 Det lokale miljøarbejde 100.000 100.000
3 Ren kærlighed til Christianshavns Vold-dag 10.000 10.000
4 Borgerdialogaktiviteter 46.511 74.000
5 Juletræ på torvet 2018 5.000 5.000
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6 Juletræ på torvet 2019 46.000 46.000
7 Nytårskur 2019 30.000 30.000
8 Nytårskur 2020 5.000 5.000
9 Havnens Pris 2019 18.000 18.000

10 Christianshavnerdagen 100.000 100.000
11 Anerkendelsespris 2019 15.000 15.000
12 Drift af hjemmeside 11.000 11.000
13 Jubilæumsavis 27.489 0

  SUM 634.000 634.000

Videre proces

Lokaludvalget arbejder i henhold til det besluttede budget.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte ændringerne i budgettet for 2019-puljen, der fremgår af løsningsafsnittet og
økonomiafsnittet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, december 2018 (2018-0336257)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager formandens håndtering af de henvendelser, lokaludvalget
har modtaget siden lokaludvalgsmødet den 28. november 2018, til efterretning. Se
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget en henvendelse.

Løsning

1. Omdannelsen af Nyholm

Med mail den 29. november 2018 spurgte to arkitektstuderende, om lokaludvalget vil være
sparringspartner, når de i foråret 2019 skriver speciale om omdannelsen af Nyholm. Deres fokus
ligger primært på en konceptuel helhedsplan af området og yderligere en detaljering af nye såvel
som eksisterende bygninger, herunder vil de have fokus på en bæredygtig transformering.

Lokaludvalgsmedlem Jens Loft Rasmussen har kontaktet dem.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede henvendelsen fra to arkitektstuderende vedr. et speciale for
omdannelsen af Nyholm og besluttede at udpege Jutta Helles til at være deres
sparringspartner.
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20.  Meddelelser (2018-0336255)

Beslutning
Tilgængelighed til Christianshavns Beboerhus for handicappede

Sven Erik Brockdorff mente, at forvaltningens svar til lokaludvalget vedr. forholdene i Beboerhuset
ikke var tilfredsstilende. Han foreslog, at lokaludvalget tilbyder forvaltningen og kultur- og
miljøborgmesteren en besigtigelse af Beboerhuset.

Krøyers Plads

Poul Cohrt oplyste, at han havde været til møde med Teknik- og Miljøforvaltningen, E/F Krøyers
Plads og Slots- og Kulturstyrelsen, som ejer Grønlandske Handels Plads, om forholdene på stedet
efter åbningen af madmarkedet.

Der var enighed om, at madmarkedet har været en større succes end ventet, men at naboområderne
er blevet belastet med affald fra madmarkedet og fra Føtex Food-butikken. Der er også brug for flere
toiletter i området. Der var enighed om, at fortsætte dialogen om muligheden for at mindske de
afledte effekter af madmarkedet for naboer.

Teknik- og Miljøforvaltningen indkalder til nyt møde, og repræsentanter for madmarkedet og for Føtex
Food inviteres til at deltage.

Løsninger på problemerne i området kan evt. bruges som paradigme for løsninger andre steder
med lignende problemer.

Møde med politiet

Poul Cohrt oplyser, at han arbejder på at indkalde politiet til et møde med den gamle kreds af
foreninger vedr. forholdene i Pusher Street mv.

Borgermøde om lokalplanforslaget for Kuglegården og Basecamp

Poul Cohrt oplyste, at borgermødet holdes den 5. februar 2019. Planen er at indlede det med en
vandring i området.

Christianshavnermøde om Nyholm

Poul Cohrt oplyste, at Christianshavnermødet holdes den 26. februar 2019.
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21.  Eventuelt (2018-0331851)

Beslutning
Formanden ønskede glædelig jul og godt nytår.

 

 

_______________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.38.

Om dagsordenen

Punkterne på dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
14. Ren kærlighed til Christianshavns Vold
15. Rundvisning på bio-affaldsanlæg
17. Puljeansøgningen "Community Limited"
18. Ændringer i budgettet for lokaludvalgets 2019-pulje
3. Evaluering af forløbet af lokalplansagen "Ørkenfortet"
4. Christianshavnermøde om Lynetteholmen
5. Stormflodssikring af Christianshavns metrostation
6. Ny biblioteksplan
7. Ønskeliste til "Overførselssagen" og til kommunens budget for 2020
8. Borgerpanelundersøgelse om københavnernes ideer og ønsker til inddragelse
9. Drøftelse af Arbejdsgruppen Christianshavn-Christiania
10. Anerkendelsesprisen 2018
11. Status på lokaludvalgets 2018-pulje, december 2018
12. Overførsel af uforbrugte midler i 2018 til 2019
13. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
16. Puljeansøgninger, december 2018
19. Henvendelser til lokaludvalget, december 2018
20. Meddelelser
21. Eventuelt

Mødedeltagere
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Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske
Forening

Asbjørn Kaasgaard

Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten Virring Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
A/B Schifters Kvarter Jens Loft Rasmussen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Christians Kirke Tine Ehlert
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Hürwitz Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jutta Helles
Det Konservative Folkeparti Elin Johansson
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

 

Fraværende med afbud

Jens B. Sørensen. I stedet deltog Jutta Helles.
Jan Pirouz Poulsen. I stedet deltog Ruth Plovgaard.
Povl Koch. I stedet deltog Tine Ehlert.
Gülsen Fidan Schultz. I stedet deltog Hamid El Mousti.
Bent Johansen og hans suppleanter.
Gunhild Legaard. Hun har ingen suppleant.

Fraværende uden afbud

Mai Christiansen.

Fraværende i mødet

Hamid El Mousti forlod mødet kl. 20.35 efter behandlingen af dagsordenens punkt 8.
Jutta Helles forlod mødet kl. 21.36 under behandlingen af dagsordenens punkt 20.

 

________________________________________________________________________________________________

NÆSTE MØDE
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Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 23. januar 2019 kl. 18.30-21.30 i Hal C,
Arsenalvej 6.
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